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Informace obecního úřadu 
 

Blíží se konec prvního pololetí roku 2014. Dovolte mi Vás informovat o činnosti 
Obecního úřadu v tomto období. 

Proběhlo zadání poptávkového řízení na úpravu a výstavbu místních 
komunikací. Rada obce z došlých nabídek na zhotovení obecních cest u pana 
Mihulky Josefa a u Tomanových (Dolečka) v Záchlumí schválila firmu Strabag 
a.s. s nejnižší cenovou nabídkou. 

Probíhá dokončení kolaudací zbudovaných komunikací. Byly podepsány 
smlouvy na prodej a nákup pozemků nad školkou v Záchlumí. 

V období letních prázdnin bude probíhat již ohlášené zateplení ZŠ 
Bohousová. Probíhá vyklizení půdy v budově ZŠ, ukládání věcí do krabic. Rada 
obce se spolu se zastupiteli sešla dne 28.4. 2014 v budově ZŠ Bohousová a na 
místě si prohlédla celou školu i s půdou před plánovanou rekonstrukcí. Řeší se, 
kam dočasně umístit věci z budovy školy, aby nedošlo při plánované 
rekonstrukci k jejich poškození. Je využita garáž pro obecní auto a díky 
vstřícnosti některých občanů se našly další prostory, kam se část vyklízených 
věci mohla uložit. I tak je stále spousta věcí, které se nemají kam uložit. 

Proběhl konkurs na ředitele ZŠ Bohousová. Rada obce na základě 
doporučení výběrové komise schválila na ředitele ZŠ Bohousová pana Bc.et 
Bc.Petra Skulbaševského.  

Rada obce schválila účetní závěrky příspěvkových organizací obce 
Základní školy v Bohousové a Mateřské školy v Záchlumí.  

Zastupitelstvo obce Záchlumí schválilo účetní závěrku obce a závěrečný 
účet obce za rok 2014. Audit hospodaření obce proběhl bez závad. 

Rada obce spolu se zastupiteli projednala návrh nové smlouvy na 
pojištění obecního majetku, a převedení peněz uložených na fondech. 

V rámci zkvalitnění třídění odpadů je u konzumu v Bohousové umístěn 
kontejner na oděvy. 

Obec získala dotaci na 3. etapu opravy mostu v Liticích nad Orlicí. Práce 
proběhly v průběhu června. Akce byla dokončena a předána 16.6.2014. Touto 
3. etapou se zakončila plánovaná rekonstrukce mostu. 

Obec získala dotaci na restaurování sochy sv. Anny v Liticích nad Orlicí. 
Dotace je ve výši 92% plánovaných nákladů. V současné době probíhá její 
restaurování v ateliéru. 

Obec získala dotaci pro zásahovou jednotku hasičů Bohousová na kalové 
čerpadlo. Nákup proběhne v nejbližší době. 

30.dubna 2014 proběhlo již tradiční „stavění máje“ na chatě SDH 
Záchlumí, kde nám počasí přálo a vše se vydařilo. Letos proběhlo i „kácení 
máje“ 30.5.2014 také na chatě SDH Záchlumí, a i když májku někdo skácel o 
den dříve i tato akce se vydařila. Za pomoc při pořádání těchto akcí děkuji 
Zahrádkářům, Lady Clubu a SDH Záchlumí. 
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V tomto období se také konala besídka ke dni matek, které se zúčastnili 
děti ze Základní školy Bohousová, Mateřské školy Záchlumí a děti z Aerobiku 
Záchlumí pod záštitou Kulturní komise obce. Dále byl pořádán SDH Bohousová 
dětský den v „Areálu snů“. Obě akce se těšily velkému zájmu diváků, dětí i 
dospělých. Děkuji pořadatelům a účinkujícím za jejich uskutečnění. 

 

                    Miroslav Falta 
 starosta obce 
 

Volby do zastupitelstev obcí – úvodní informace 

 

Prezident republiky vyhlásil svým rozhodnutím publikovaným ve Sbírce zákonů 
pod č. 112/2014 Sb., s datem rozeslání dne 20.06.2014  volby do zastupitelstev 
obcí, a to na pátek a sobotu 10. a 11. října 2014.  
 

Registračním úřadem pro podávání kandidátních listin pro volby do 
zastupitelstev obcí v územním obvodu Městského úřadu Žamberk je Městský 
úřad Žamberk. 

 
UPOZORNĚNÍ 
Kandidátní listiny se předávají do 16:00 hod. dne 05. srpna 2014 na Městském 
úřadu Žamberk, odboru právním, Nádražní 833, Žamberk.  

Počty podpisů na peticích podle § 21 odst. 4 zákona o volbách potřebné pro 
nezávislé kandidáty v obci Záchlumí: 

K 1.1. 2014 bylo v obci Záchlumí přihlášeno 744 obyvatel k trvalému pobytu. Na 
základě volebního zákona jsou na petiční listině nutné tyto počty podpisů 
oprávněných voličů: 

pro nezávislé kandidáty              30 podpisů 

pro sdružení nezávislých kandidátů  53 podpisů 

Vzory kandidátních listin, prohlášení kandidátů, petice a ostatní informace 
najdete na stránkách města Žamberk, úřední deska – volby (informace zde 
budou postupně doplňovány) 

 

    

Obecní úřad v Záchlumí 
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Jak třídíme odpady? 
 
 

 Jistě se k vám již dostala informace, že Evropská unie bude usilovat o to, 

aby třídění odpadu bylo povinné. Prozatím se schyluje k zavádění nových 

kontejnerů na kovové předměty a zbytky jídla. I my se snažíme jít cestou 

lepšího třídění komunálního odpadu a tím pádem snižovat finanční náklady na 

tuto problematiku. 

 Mnoho z vás si jistě všimlo nového 

kontejneru, který je umístěný u obchodu Konzum 

v Bohousové. Do kontejneru lze odložit veškeré 

oděvy, boty, hračky, kabelky a bytový textil 

(povlečení, prostěradla a přikrývky). Nepatří tam 

však věci vlhké, znečištěné zeminou, nebo ropnými 

látkami. Obsluhu kontejneru zajišťuje firma Revenge 

a.s., se kterou má obec Záchlumí uzavřenou 

smlouvu. Za pronájem místa k umístění kontejneru 

tak přiteče do obecního rozpočtu 800,- Kč ročně. To 

sice není velká částka, ale další úspora by měla 

vzniknout snížením produkce komunálního odpadu. 

Pak je zde také jistá možnost snížení emisí 

proudících ze spalinových cest jednotlivých domů 

do ovzduší. No nechejme se překvapit.  

 Jak firma Revenge prezentuje, odebraný materiál dále třídí. Část je 

zpětně odprodána v maloobchodní síti. Určité množství vyváží do třetích zemí 

mimo Evropskou unii, dále něco zpracovává pro automobilový průmysl a 

poměrná část je recyklována jako příměs do papírenského průmyslu. 

V neposlední řadě spolupracuje s organizacemi ADRA, Český červený kříž a 

dalšími, kterým poskytuje část vybraného textilu pro humanitární účely.     

 Aktuálně je v našich obcích celkem 28 kontejnerů na papír, barevné a bílé 

sklo, plasty a textil. Na komunální odpad je Obecním úřadem registrováno 400 

popelnic a přes letní měsíce pronajímáme kontejner nejen pro chataře v Liticích 

nad Orlicí. Popelnice jsou označeny patřičnou známkou. Známka pak znamená, 

že za popelnici, respektive za členy domácnosti, ke které popelnice patří, byl 

uhrazen příslušný poplatek dle zákona o odpadovém hospodářství. Zároveň je 
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znamením pro firmu Ekola České Libchavy, s.r.o., že daná popelnice se má 

pravidelně vyvážet.  

 Za rok 2013 jsme v našich obcích vyprodukovali celkem 195,94 tun 

komunálního odpadu, který byl dále skládkován. Za odvoz a skládkování jsme 

uhradili celkem 390.990,- Kč. Za uložení 1 tuny odpadu v současné době 

platíme 1.380,- Kč. Což je částka složená z několika položek. První položka – 

700,- Kč je úhrada firmě Ekola. Dále 500,- Kč hradíme obci České Libchavy, kde 

je skládka situována a naposled je připočítávána 15% DPH. Částka svozu 

odpadu je stanovena paušálně a je ve výši 8.130,- Kč + 15% DPH - měsíčně. 

Oproti roku 2011 jsme vyprodukovali o 14 tun odpadu méně což je jistě dobrá 

zpráva. V roce 2013 jsme vytřídili 21,93 tun druhotných surovin. Papíru 4,163 

tuny, 6,82 tuny plastů, 7,98 tun barevného skla, bílého skla to bylo 2,77 tuny a 

197 kg obalů tetrapak. Což odpovídá, že průměrně jeden občan za jeden rok 

vytřídí 29,51 kg. Oproti roku 2011 se průměr na jednoho občana zvýšil o 5 kg 

odpadu. Od firmy Ekokom jsme tak díky zpětnému odběru vytříděného odpadu 

získali 61.412,- Kč zpět do rozpočtu obce. To napovídá, že se nám daří jít 

správným směrem. Dále jsme platili za svoz nebezpečného odpadu 18.917,- Kč 

a 49.611,- za svoz tříděného odpadu. Pokud vás ještě neomrzelo potýkat se 

s tolika čísly uvádím dále, že pronájem kontejneru v Liticích nad Orlicí nás stojí 

23,- Kč + 21% DPH denně. Jeho vývoz je pak hrazen paušálně částkou 1.460,- Kč 

+ 15% DPH. Následně také zaplatíme za uložení odpadu.  

 Celkové náklady na odpadové hospodářství činily 459.518,- Kč. Na 

poplatcích za svoz odpadu se vybralo 320.130,- Kč. Po přičtení odměny za 

tříděný odpad jsme tak z obecního rozpočtu dopláceli 77.976,- Kč. V roce 2011 

to byla částka 90.000,- Kč.  

 Jistě jsem vám ukázal mnoho nezáživných čísel, ale věřím, že díky dobré 

obeznámenosti s problematikou odpadového hospodářství v naší obci se 

můžeme posunout do čísel lepších a pro náš rozpočet přijatelnějších. Je  patrné, 

že třídit odpad se finančně vyplácí, což je v dnešní době bohužel, na úkor 

životního prostředí, nejdůležitější měřítko. Je však důležité si uvědomit, že naší 

úsporou pomáháme přírodě. Věřme, že naše děti nám za to jednou poděkují☺.  

  

 
 
        Jaroslav Peřina ml.  
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Okénko mateřské školy 

 Již několik let jezdíme každoročně s dětmi do krytého plaveckého bazénu 

v Ústí nad Orlicí, kde působí zkušené paní instruktorky plavání. Ty pak formou 

her, spoustou plaveckých pomůcek, pěknou motivací a svým osobitým 

přístupem odbourávají strach dětí z vody. Děti foukají, plácají, bubnují, kopají 

do vody; nechávají se polévat vodou, namáčet obličej, nořit hlavu pod vodu; 

s pomocí plavacích pomůcek si lehají na vodu, učí se používat ruce    a nohy 

k daným plaveckým stylům, „točí kolečka“ rukama, kopají nohama, učí se „žabí 

nohy“; přebíhají „mosty“ na hladině; skáčou do vody po nohách, učí se „šipku, 

učí se plavat „ se zátěží (v dlouhém tričku) “, potápět se a dělají spousty dalších 

nových aktivit, mají také možnost vyfotit se pod vodou. Bezvadné paní 

instruktorky se zkrátka snaží maximálně o to, aby se odvážné děti naučily do 

konce plaveckého výcviku uplavat bez ochranných pomůcek několik metrů.  

 Stejně tak letos jsme společně s dětmi z MŠ Hejnice jezdili v době od 

dubna do června „do bazénu“. Společné cestování volíme samozřejmě 

z důvodu úspory financí za dopravu. Děti, obtěžkané taškami s potřebným 

vybavením, každou středu (vyjma poslední hodiny v pátek) vyrazily směrem 

k Ústí. Po cestě pozorujeme krajinu, zpíváme si, nebo si jen tak povídáme. 

Pravidelné opakované volání „už jsme tady“ signalizuje, že jsme dorazili k cíli 

cesty.  

Přestože některé děti zpočátku s obavou přicházely do prostor s vodní 

plochou, ke konci kurzu již radostně plnily všechny pokyny.  A odvážné děti 

zvládaly vše s přehledem a hravě. Nejstarším dětem se letos podařilo uplavat 5-

15 metrů bez jakékoliv plavecké pomůcky. Chceme poděkovat rodičům, že 

dětem umožňují za nemalý peníz plavecký výcvik podpořit. 

V pátek 20.6.2014 se 12 dětí z naší MŠ zúčastnilo soutěže 11 družstev 

„Vodní hrátky žabky Katky“. Děti byly rozděleny do dvou věkově smíšených 

družstev a plnily plavecké úkoly na 6 stanovištích. Odvážely si krásné 

„žabičkové“ medaile a spoustu hodnotných dárků od sponzora: České 

průmyslové zdravotní pojišťovny.  

 

Než zazní první školní  zvonění… 

Letos končí v naší školičce 9 předškoláků a po letních prázdninách nastoupí do 

základní školy. Jsou to : Terezka Jirčíková, Terezka Filáčková, Michaelka 

Hysková, Romanka Valachová, Bělinka Halířová, Michal Kařízek, Vojta Martinec, 

Matěj Dostál a Kryštof Kosař.  
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 Přejeme vám, milí budoucí školáci, šťastné vykročení přes práh školy. Ať 

je vaše nová škola radostí a místem pro ta nejkrásnější přátelství a ty 

nejkrásnější vzpomínky. Přejeme vám, milí rodiče, hodně trpělivosti, 

ohleduplnosti a radosti do další životní etapy vašich dětí. Doufáme, že si občas 

vzpomenete i na roky prožité mezi námi ve školce. 

                            Kolektiv MŠ Záchlumí 

 
 

 
 

 

Blahopřejeme! 

Všem jubilantům, kteří v měsících duben květen a červen 2014  oslavili a nebo 
oslaví významné kulaté životní jubileum 50, 55, 60, 65, 70, 75, 80 a více let 
přejeme do dalších let pevné zdraví, životní optimismus a jenom pohodové dny. 

Za Obecní úřad v Záchlumí: 

 Miroslav Falta                                                             Květa Lóžiová 
                Starosta                                                        Předsedkyně kulturní komise 
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Junior aerobik Záchlumí 
 
     Stejně jako v předchozích letech i letos se děvčata z Junior aerobiku Záchlumí 
připravovaly na soutěžní sezónu 2014. Naše závodnice Veronika Marková, Petra  
a Alžběta Martincovi potvrdily formu na čtyřech závodech. 

 
     Dne 8.3.2014 se sportovní hala v Kunštátě na Blanensku otřásala v základech. 
Na pátý ročník mezinárodní taneční soutěže o pohár města Kunštátu se tam 
sjelo více než 1200 tanečníků z České republiky a ze Slovenska. Diváci mohli 
vidět nejen nejrůznější taneční styly, nápadité kostýmy a bláznivá líčení, ale také 
radost a slzy. „Tanečníci“ soutěžili v disciplínách street dance, show dance, disco 
dance, aerobic, plesové tance, parketové taneční kompozice a mažoretky. Ve 
čtyřech věkových kategoriích, od předškoláků, až po dospělé. V porotě, která 
hodnotila jednotlivá vystoupení zasedli taneční učitelé i profesionální trenéři. 
Porotci se zaměřili především na techniku provedení pohybů, obtížnost prvků, 
jednotnost provedení, dynamiku, využití a zvládnutí prostoru, celkový dojem, 
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nápaditost, účesy, kostýmy a hudbu. A jak děvčata dopadla?  Konkurence byla 
veliká, ale zabojovaly a získaly krásný pohár za 2.místo! 
     Po této zkušenosti jsme se odvážili přihlásit 29.3.2014 do Prahy na „Jarní 
pohár  děti v akci“. Naše trio triumfovalo a rozhodčí je odměnili medailemi za 
2.místo. 
 

     A pokračujeme dále v naší „snové sezóně“. Další závody se konaly 12.4.2014 
v Bystřici nad Pernštejnem, kde zlatý pohár za 1.místo  ukořistily na taneční 
soutěži s názvem „Bystřický kostitřas“. O první místo tady bojovalo celkem sedm 
týmů. 
 

     Vrcholem sezóny je aerobiková soutěž, kterou pořádá Fit studio Jitky 
Brachovcové „Velká cena Kutné Hory“ 27.4.2014. Jedná se o velké závody, kde 
soupeří různé aerobikové kluby a fitness centra z celé České republiky. 
Dopoledne se cvičilo dle lektora v soutěži typu master class a odpoledne se 
utkaly sóla a minitýmy sportovního i komerčního aerobiku. Děvčata podala 
vynikající výkon a získala za sestavu s názvem „Aplausse“ medaile za 3.místo.  
 A dokonce od druhého místa nás dělily pouze 3 body. Radost z medailí byla 
opravdu zasloužená. 

 
     Letošní sezónu hodnotíme úspěšně. Z celkem čtyřech závodů jsme byly vždy  
oceněny do prvních třech míst!!!  Vždy se bavíme, když se nás někdo zeptá 
„Záchlumí,  kde to je?“  Zřejmě dobrý oddíl...:-) 
 
Děkujeme za přízeň. Šárka Prausová 
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OKÉNKO  ZAHRÁDKÁŘŮ 
 
 

Náš zahrádkářský svaz má novou vývěsní skřínku. Umístěna je u konzumu 
spolu s dalšími informačními skřínkami. Její výrobu nám zaplatil přítel Milek 
Hynek ze Záchlumí, kterému patří náš dík. 
Děkujeme také panu starostovi, který se postaral společně se svým týmem 
pracovníků OU o její zabudování. 
 
Přestože nám počasí opět moc nepřeje ( nezaprší a nezaprší), budeme co 
nevidět kopat nové brambory. 
V novém názvosloví používaném v EU, které platí od r. 2005 zůstalo označení 
odrůd dle ranosti : velmi rané, polorané, rané, polopozdní a pozdní. 
Nastala však zásadní změna, daná dobou kdy s brambory obchodujeme. 
 
Takže : Brambory NOVÉ jsou takové, které se prodávají od 1.1. do 15.5. roku 
sklizně. Jsou z dovozu a u nás se samozřejmě nepěstují. 
 
Brambory RANÉ – jsou ty, které jsou sklizeny  od 16.5. do 30.6., mají 
nevyzrálou loupající se slupku. 
 
Brambory KONZUMNÍ ostatní jsou ty, které se sklízí od 1.7. 
 
My se ale vždy těšíme na naše NOVÉ brambory ze zahrádky s loupající se 
slupkou a neříkáme jim rané, protože s nimi neobchodujeme. 
Co se týče ostatních konzumních brambor, jsou již několik let baleny do 
barevně označených obalů s vyznačením odrůdy. 
Varný typ A – zeleně označený je určen na salát. 
Varný typ B – červeně označený je určen jako příloha. 
Varný typ C – modře označený je určen na kaši a knedlíky. 
Brambory mají také různou slupku od jemné až po hrubou a různě zbarvenou 
dužinu. 
Ta bývá od světlé, skoro bílé po žlutou. Jsou ale i další odrůdy s dužinou 
růžovou, červenou, modrou, fialovou a dokonce i strakatou. 
Na našich zahrádkách však dáváme přednost bramborám s dužinou, která má 
pěknou žlutou barvu. 
 
A nyní z úplné jiného , veršovaného  soudku to, co leží na srdci mnoha 
čistotným spoluobčanům. 
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PES JE VĚRNÝ PŘÍTEL ČLOVĚKA 

NA VETŘELCE VŽDYCKY ZAŠTĚKÁ 

 

AŤ UŽ JE NA POLŠTÁŘI, NEBO U BOUDY LEŽÍ 

VŽDY SVÉHO PÁNÍČKA  NEBO PANIČKU STŘEŽÍ. 

 

JE TADY ALE JEDEN PROBLÉM, KTERÝ PEJSCI NEVYŘEŠÍ. 

NA TO  JEJICH PÁNI SAMOZŘEJMĚ HŘEŠÍ. 

 

NEJSOU VŠICHNI STEJNÍ ,KDYŽ NA PROCHÁZKU CHODÍ. 

VĚTŠINA Z NICH SVÉHO PEJSKA NA VODÍTKU VODÍ. 

 

V TOM ALE PROBLÉM NESTOJÍ -  JDE O TO, ŽE PES MÁ POUZE NOHY. 

 I KDYBY MĚL PRO POŘÁDEK VLOHY, 

BEZ RUKOU PO SOBĚ I KDYŽ TO VIDÍ 

SVŮJ HNĚDÝ EXKREMENT NEUKLIDÍ. 

- 

VY- PÁNÍČKOVÉ- CO HROMÁDKY PŘEHLÍŽÍTE 

NEBO DĚLÁTE ŽE JE NEVIDÍTE, 

NEBUĎTE K ŽIVOTNÍMU PROSTŘEDÍ IMUNNÍ, 

BUĎTE K OSTATNÍM OHLEDUPLNÍ! 
- 

NENÍ V TOM ŽÁDNÝ HÁČEK - VZÍT IGELITOVÝ SÁČEK 

PAK STAČÍ JEN MALINKO  

A PO SVÉM MILÁČKOVI UKLIDIT HOVÍNKO. 

 

KAŽDÝ UVÍTÁ KDYŽ NA CESTĚ, NEBO PŘED DOMEM PAŽIT 

NEBUDE  POHLED NA PSÍ HROMÁDKY KAZIT. 

 

 
 

Marie Dostálová 
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